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Ο ΑΝΥΠΕΞ Γ.Παπανδρέου, κάνοντας μια σύντομη αναφορά στα θέματα της 
Διακυβερνητικής, είπε τα εξής:
«Να σας δώσω μια σύντομη ενημέρωση για το πού βρισκόμαστε. Πρέπει να σας 
πώ κυρίως για τη διαδικασία, επειδή είναι πολλά τα θέματα, με τοποθετήσεις 
επί διαφωνιών, παρά συμφωνιών. Δηλαδή, όπως είναι το κείμενο, διατρέχουμε 
σημεία του και αν υπάρχουν διαφωνίες, κάθε χώρα λέει «διαφωνώ, προτείνω 
αυτό» κλπ.
Η συζήτηση γίνεται. Καταγράφονται απόψεις και αν εκείνη τη στιγμή υπάρχει 
δυνατότητα συμβιβασμού, ατυτός γίνεται. Αν δεν υπάρχει, αναλαμβάνει η 
Προεδρία και αύριο, γύρω στο μεσημέρι, θα φέρει το νέο κείμενο με τις 
συμβιβαστικές προτάσεις, εάν θεωρεί ότι υπάρχουν τέτοιες προτάσεις.
Όπως ακούσατε από τον Πρωθυπουργό, και όπως σας είπα εγώ το πρωί, το 
θέμα της απασχόλησης έχει βασικά κλείσει. Υπήρξαν κάποιες μικροαναφορές 
της Γερμανικής πλευράς, αλλά πιστεύουμε ότι θα κλείσει αυτό το κεφάλαιο.
Το δεύτερο κεφάλαιο που συζητήσαμε ήταν : Η ελεύθερη διακίνηση πολιτών, η 
συνεργασία στους τομείς Δικαιοσύνης, καταπολέμησης εγκλημάτων, Σένγκεν, 
κλπ (Τρίτος Πυλώνας, εκεί είμαστε σύμφωνοι με την πρόταση της Προεδρίας, 
όπως σας έχω πεί). Υπάρχουν έντονες ενστάσεις από την Αγγλία και τη Δανία. 
Λιγότερες είναι οι αντιδράσεις από την Ιρλανδία, γιατί τα σύνορά της είναι 
εξαρτημένα από την Αγγλία.
Στο θέμα αυτό δεν υπήρξε συμφωνία, τουλάχιστον σήμερα. Αύριο θα δούμε 
ποιές θα είναι οι συμβιβαστικές προτάσεις. Υπάρχει μια πρόταση ενός 
Πρωτοκόλλου από πλευράς Προεδρίας για την Αγγλία, που ουσιαστικά είναι ένα 
είδος «Opting Out» και θα δούμε αν αυτό είναι αρκετό γι’ αυτόν τον τομέα.
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Υπάρχουν επίσης και δύο-τρία άλλα σημεία σε σχέση με το Ευρωπαϊκό 
Δικαστήριο,, όπου υπάρχουν ενστάσεις της Αγγλικής και Δανέζικης πλευράς.
Το τρίτο θέμα το οποίο συζητήσαμε ήταν η ΚΕΠΠΑ. Εκεί τα τέσσερα ζητήματα 
που τέθηκαν ήταν: Δ ΕΕ και ενσωμάτωση. Υπάρχει διαφωνία στο θέμα αυτό. Η 
Αγγλία έχει ιδιαίτερη διαφωνία. Αλλά, και οι λεγάμενες «ουδέτερες» χώρες 
διαφωνούν με την ενσωμάτωση στη ΔΕΕ. Διαφωνούν ακόμη και στην αναφορά 
ως στόχου της ενσωμάτωσης της ΔΕΕ μακροπρόθεσμα. Σαφώς, δεν είναι υπέρ 
του Πρωτοκόλλου που μιλά για την ασφάλεια με χρονοδιάγραμμα κλπ. Άρα, 
λοιπόν, και το θέμα αυτό παραπέμπεται στην αυριανή τελική συμβιβαστική 
πρόταση.
Άλλο θέμα ήταν η πρόταση της Γερμανίας και της Ιταλίας να καταργηθεί το 
«ζωτικό συμφέρον». Ζήτησαν να καθορίζεται, μάλλον, το «ζωτικό συμφέρον», 
εφόσον υπάρχει αναστέλλουσα μειοψηφία. Σ ’ αυτό το θέμα είμασταν πολλές 
χώρες που διαφωνήσαμε. Στηρίξαμε την Προεδρία στην πρότασή της και η ίδια η 
Προεδρία είπε ότι είναι δύσκολο να αλλάξει το θέμα αυτό. Πιστεύουμε ότι δεν 
θα αλλάξει. Είναι από τις μάχες που έχουμε δώσει σ’ αυτόν τον τομέα.
Το τρίτο θέμα είναι η ευελιξία στον Δεύτερο Πυλώνα. Πιστεύουμε ότι εφόσον 
υπάρχει «εποικοδομητική αποχή» (υπήρξαν αρκετές χώρες που είπαν ότι δεν 
χρειάζεται να υπάρχει ευελιξία), είναι ένα θέμα που δεν μας ενοχλεί αυτή τη 
στιγμή ιδιαίτερα, εφόσον αποφασίζεται με ομοφωνία. Δηλαδή, δεν μπορεί να 
υπάρξει ευελιξία χωρίς τη σύμφωνη γνώμη της χώρας μας ή οποιοσδήποτε 
άλλης χώρας. Είανι, όμως, ένα θέμα το οποίο αναφέρθηκε.
Τέλος, η Γαλλία έθεσε και θέμα του «κυρίου ΚΕΠΠΑ». Δηλαδή, ενός ξεχωριστού 
προσώπου «υψηλού εντεταλμένου» -ας το πούμε έτσι- ο οποίος θα έχει τα 
θέματα της εξωτερικής πολιτικής και της πολιτικής ασφάλειας. Είναι μια παλαιά 
πρόταση. Κάποιες από τις μεγάλες χώρες ή οι μεγάλες χώρες θέλουν να 
ορίζουν κάποιον Άγγλο, Γάλλο ή δεν ξέρω ποιόν άλλον. Αλλά, θεσμικά, το θέμα 
αυτό έχει προβλήματα, διότι δημιουργεί διττές αρμοδιότητες και πιθανώς 
συγκρούσεις μέσα στα όργανα της ίδιας της Ε.Ε .
Η πρόταση της Προεδρίας είναι το ρόλο αυτό να έχει ο Γενικός Γραμματέας του 
Συμβουλίου. Η πλειοψηφία των χωρών αυτόν στηρίζει σαφώς. Εκεί μείναμε και 
εμείς το θεωρούμε θετικό.
Πρέπει να σας πώ ακόμη ότι πέρασε το άρθρο για τις θρησκευτικές κοινότητες. 
Είναι αυτό που είχαμε ζητήσει. Υπάρχει πιθανότητα το άρθρο αυτό να ενισχυθεί
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λίγο περισσότερο. Εφόσον, λοιπόν, πέρασε το άρθρο αυτό, θεωρούμε ότι είναι 
μια μάχη κερδισμένη.
Αυτά από πλευράς μου. Σας ευχαριστώ πολύ».
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